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Districte de Sant Andreu  

ACTA/RESUM DEL CONSELL DE BARRI DE BON PASTOR 
 
Data:  Dijous, 5 de desembre de 2023 

Horari:  De 18:30 hores a 19:45 hores 

Lloc:   Presencialment: Centre Cívic del Bon Pastor  

                            Telemàticament: streaming  

 

Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 39 

Ciutadanes i ciutadans: 14 

Representants d’entitats: 7       

Altres (consellers, tècnics i ponents): 18      

 

Presideix la regidora del Districte Sra. Marta Villanueva 

amb el suport del vicepresident del Consell de Barri  Sr. Jorge Bueno  

 

Consellers/res presents: 
 
Antonio Fortes Gutiérrez, conseller del barri (GMD PSC) 
Ruth Ana Gabriel Zarco, (GMD BcnComú) 
Jaume Tomàs Claramunt, (GMD JxCat) 
Oscar Lupiáñez García, (GMD PP) 
María del Mar Buscá Rey (GMD Vox) 
 
Tècnics municipals i d’altres serveis i ponents: 
 

Maria Gas, Gerent del Districte de Sant Andreu. 

Carme Castaño, Direcció de Llicències i Espai Públic de Sant Andreu 

Lluís Lamich, Institut Municipal d’Urbanisme. 

Francesc Arrabal, Institut Municipal d’Urbanisme. 

Pedro Murga, Gerent de l’Associació d’Empreses de l’Eix Besòs. 

Julio Lobato, Guàrdia Urbana de proximitat Bon Pastor. 
Rafa Fajardo, Servei Transforma’t Bon Pastor. 
Marc López,  Direcció Centre Cívic Bon Pastor. 
Núria Ruiz, Directora Biblioteca Bon Pastor. 
Domi Viñas, Directora Institut Escola El Til·ler. 
Marta Gracián, tècnica de gestió de projectes (barris de Bon Pastor i Baró de Viver) 
 
 

Entitats representades: 
 
- Associació de veïns i veïnes de Bon Pastor 
- Penya Barcelonista 
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- Banc del Temps 

- Coral Amics del Bon Pastor 

 

 

Presentació del consell i ordre del dia 

Pren la paraula el conseller de barri, Sr. Antonio Fortes,  per donar la benvinguda, 
presentar el consell i la regidora. Informa del procés de presentació de candidatures 
per la vicepresidència del Consell de Barri i per les Entitats i veïnat que vulgui formar 
part de la Comissió de Seguiment del Consell de Barri, mitjançant la web 
decidim.barcelona, fent-li arribar al conseller del barri o a la tècnica de barri. 

A continuació el vicepresident, el Sr. Jorge Bueno, llegeix l’ordre del dia i dona pas a 
l’inici dels punts. 

1. Informe de la regidora 
2. Reurbanització entre la IV i V fase. 
3. Previsió d’enderroc de les cases barates. 
4. Precs i preguntes. 

 
 

Desenvolupament de la sessió 

 
1. Informe de la regidora:  

 
1.1. La regidora fa una introducció amb les línies estratègiques d’aquest 

mandat en relació al barri del Bon Pastor: 
 
- Bon Pastor, un barri en creixement i un del eixos prioritaris del Pla de 

Mobilitat. 
- Prioritari l’espai públic i l’ús d’aquest. Ha de ser un espai endreçat i de 

convivència, segur i net, incrementant la GUB a Sant Andreu i amb la 
col·laboració dels Mossos d’Esquadra. 

- Reptes amb la salut, i especialment amb la salut mental ja que arrel de la 
pandèmia hi ha hagut un augment del malestar emocional i de la soledat no 
desitjada. 

- Districte divers, ric i heterogeni i s’ha de pal·liar i reduir les escletxes 
socioeconòmiques, sobretot pel que fa la infància. 

 
 

1.2. Informe: què s’està fent i que es vol al Bon Pastor: 
 
- Construcció de nous habitatges. Ha estat un procés de diferents fases, la 

primera va ser al 2010 i el 30 de novembre es va fer el sorteig dels pisos de 
lloguer sobrants de la IV Fase per veïns i veïnes del barri. 
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- Arranjament durant el mes de novembre de l’Acopi de la IV Fase per part de 
l’IMU. 

- Retirada d’una part de les tanques de la nova urbanització. Les la plaça 
central no s’han retirat per què no s’ha autoritzat des de Parcs i Jardins fins 
que no hi hagi un arrelament de la vegetació. 

- El Pont de Santander: obres i obertura del pont encara no acabades però ja 
es pot circular, pendent acabar el carril bici i el pas dels vianants. 

- La ciutat està creixent i una de les zones on més creixement es produirà 
serà la zona de la Franja Besòs. El 20/12 es reunirà la Comissió d’Urbanisme 
de la Generalitat pel planejament definitiu de la Mercedes, és l’últim tràmit 
amb l’aprovació definitiva de la Generalitat.  

- La locomotora de la Maquinista: està a l’Alstom per restaurar-la i està 
preparat l’espai per poder col·locar-la. Per tal d’acompanyar a la Fundació 
en aquest procés s’estan fent gestions amb Alstom. 

- Campanya de civisme de Bon Pastor: s’està treballant des de l’AA.VV. de 
Bon Pastor, GUB i tècnics i serveis municipals per poder portar-la a terme 
per endreçar l’espai públic amb campanyes comunicatives i altres accions. 

- Font de Canaletes: ha tornat al barri ja que s’havia retirat al 2010 amb 
l’arribada del metro. 

- Inversions: dos d’importants, una d’elles són les millores del CEM Bon 
Pastor (1,5 milions en aquest mandat) que tindrà una primera fase on es 
faran les obres de remodelació dels vestidors (previsió inici primer trimestre 
2024, 6-10 mesos d’obra) i la segona fase, serà a finals del 2025 - inici 2026 
on es faran obres de la remodelació de la resta de vestidors, accessos, 
vestíbuls i infermeria. 

- Obres d’ampliació de l’Institut Escola del Til·ler impulsat i finançat a través 
de Pla de Barris. 

 

2. Reurbanització IV i V fase: 
 
A càrrec de Lluís Lamich (Director d’obra de l’IMU) i Francesc Arrabal (Direcció 
de Serveis d’Ubanisme de l’IMU). 
Es present un power point amb el plànol del projecte. 
 
- Hi havia un terreny al final del C/ Sant Adrià amb un acopi d’obres i s’ha 

recollit i netejat. 
- Encara estan les tanques a la plaça central pel motiu que s’ha dit 

anteriorment d’arrelament de la vegetació. 
- Manca finalitzar un edifici en construcció i quan s’acabi s’ha de fer la 

licitació per la urbanització dels voltants per donar serveis i accessibilitat 
per tenir la llicència de primera ocupació.  

- En el projecte d’obra de la última fase està contemplat treballar 
l’accessibilitat dels voltants. Pendent tornar a convocar una reunió per 
tornar explicar el projecte però fins que no  s’enderroquin les últimes cases 



  
 
 

 

4 

Districte de Sant Andreu  

no es podrà urbanitzar. També s’ha de comptar en el pla d’inversions de 
l’Ajuntament per saber en quin moment es podrà començar.  

- Hi ha un compromís de fer un barri accessible gairebé a l’alçada de les 
pistes esportives. 

 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

AA.VV. Bon Pastor: Queda un edifici per 
acabar de la IV Fase, el lliurament 
d’aquest més la urbanització de la part 
del darrera i es vol saber si també 
s’intervindrà en la part de darrera com 
en aquest últim fent una obra per que 
quedi tot accessible i net. 

Veí: on pugen les línies l’H4 i l’11 
segurament es prohibirà l’aparcament. Fa 
la proposta d’una zona per aparcar 
habilitada. 

Veí: s’està contemplant fer una àrea per 
gossos en la zona de la IV i V fase en la 
zona no edificable? 

 

S’informa que hi ha una obligatorietat 
d’intervenir per la part del darrera ja que 
també tindrà accessibilitat. 

 

 

 

 

 

El projecte és el que es va ensenyar però 
s’ha de tornar a estudiar i presentar i es 
podrien mirar d’incorporar propostes en 
la següent fase, si fos possible. 

 

3. Previsió d’enderroc de les cases barates: 
 
A càrrec de la gerent del Districte de Sant Andreu Maria Gas. Queda excusat 
Juan Carlos Melero de l’IMHAB qui havia de venir a fer l’explicació. 

 
- L’enderroc ja està adjudicat a una empresa constructora i s’està tramitant la 

sol·licitud de la llicència.  
- L’inici de l’enderroc està previst pel febrer del 2024 i l’acabament està 

previst que sigui a l’agost del 2024. 
- Està prevista acabar l’obra de l’edifici H3 (actualment s’ha executat el 60% 

de l’obra) abans de finals del 2024, si s’endarrereix alguna cosa serà cap a 
principis del 2025. 



  
 
 

 

5 

Districte de Sant Andreu  

 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

AA.VV. Bon Pastor: comenten que estava 
previst que el fi de l’obra estigués al 
juliol del 2024 i no a finals del 2024 ja que 
els habitatges ja estan sortejats. 
Demanen si estaran per les dates. 

Es demanarà clarificar a l’IMHAB. 

 

 

Preguntes i/o comentaris veïns i/o 
Entitats 

Respostes 

Veí: comenta que fa temps es va dir que 
cal un arranjament de les galeries DARSA 
i la neteja dels jardins que estan al costat 
del semàfor de Llinars. 

Veí:  parc que hi ha a Estadella/Llinars 
del Vallès/Avançada i Llinars del Vallès 
(privat amb un acord verbal amb 
l’Ajuntament per realitzar el 
manteniment d’aquest pel que fa a la 
neteja, la poda, l’aigua i la llum i per 
aquest motiu no s’ha tancat mai el parc). 
Comenta tres punts: 

- La neteja: diu que s’hauria 
d’entrar a fer la neteja amb 
aigua per què hi van molts 
gossos i el terra queda molt 
brut.  

- Poda d’arbres: s’haurien de 
podar els arbres per la part de 
dalts ja que sobrepassen els 
edificis i es produeix un 
embossament dels desaigües 
de dalt de l’edifici amb la 
caiguda de les fulles i això fa 
que es produeixin danys a 
l’edifici (5 tellats a mantenir).  

- Seguretat: presència GUB, 
comenta que no entren a dins 

DARSA és un tema que es treballarà. 

Neteja jardins es revisarà. 

 

Es farà una revisió de la neteja i de la 
poda a veure si es pot cobrir però al ser 
privat i no haver acord per escrit no es 
pot assegurar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

S’ha de portar gossos lligats per què sinó 
a partir de gener es sancionarà i ara hi 
haurà una zona ZUC amb unes franges 
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del parc i sovint hi ha gossos 
deslligats i brutícia per no 
recollir excrements.  

AA.VV.: valoren que hi ha força neteja al 
barri però el problema que s’observa és 
que hi ha espais al barri, sobretot places, 
on no entra la cuba d’aigua i no es neteja 
be. S’hauria d’entrar amb una màquina 
petita d’aigua per poder netejar-la amb 
aigua. 

També es comenta que la Font de 
Canaletes segueix una mica torta i a més 
no està arran del terra fent que hi hagi un 
desnivell pel tema del desaiguat però que 
això suposa un problema de seguretat 
per que pot caure algú ja que en aquell 
carrer es fan molts actes. Fan la proposta 
de posar una petita tanca com es va fer a 
la Morera. 

Veí: fa també l’aportació de la Font de 
Canaletes amb el desnivell. 

C/ Biosca amb la remodelació fa que els 
cotxes no puguin fer el trajecte que feien 
abans i han de fer més volta ja que només 
hi ha un sentit i es va dir que es canviaria  
i no s’ha fet. 

 

horàries per portar els gossos deslligats. 

 

Es parlarà amb neteja per reforçar espais 
on no pugui entrar la cuba i que s’entri 
amb màquines més petites. 

 

 

Està en desnivell per recollir l’aigua per 
que no quedi mullat i no hi hagi perill de 
lliscar.  

 

 

 

 

 

Per valorar el canvi de sentit es 
traslladarà a la Taula de Mobilitat. 

 

El Conseller del barri demana disculpes per què ja no està anant els dilluns al Centre 

Cívic per atendre però informa que qualsevol persona que vulgui parlar amb ell que 

vagi al Centre Cívic i deixi nota i ell es posarà en contacte. 

La regidora dona per acabat el Consell de Barri. 

 

Barcelona, 5 de desembre 2023. 


